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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem beszél világosan a kormány az uránbánya 
újranyitásával kapcsolatban?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Korábban  többször  is  nyújtottam  be  miniszterelnök  úrhoz  és  Önhöz  is  a  mecseki  uránbánya
újranyitásával kapcsolatban kérdéseket, a kormányfő által a 2022 év végén tartott kormányinfón
elmondottak miatt:
 
„Az  igazi  kérdés  ez,  hogy  tudunk-e  függetlenek  lenni,  még  akkor  is,  hogyha  egyelőre  az
üzemanyagát az atomerőműnek azt importból hozzuk be. Habár vannak uránkészleteink, amelyek
alkalmasak arra, hogy cserébe üzemanyagért azt felajánljuk. Tehát a legkevesebb kitettséget okozó
energiaforrás ma mégis csak a nukleáris energia lenne.”
 
Ahogy korábban is tettem, most is szeretném felhívni miniszter úr és a kormány figyelmét arra,
hogy a pécsi-baranyai embereknek joguk van tisztán látni az uránbánya újranyitásának lehetősége
kapcsán, mivel egy ilyen létesítmény jelentősen veszélyeztetheti a térségben lakók életminőségét,
biztonságát és egészségét.
 
A témában feltett korábbi írásbeli kérdésemre dr. Koncz Zsófia államtitkár asszony 2023. október 3-
án az alábbi választ adta: „Tájékoztatom, hogy a mecseki uránbányászathoz kapcsolódóan nincs
folyamatban lévő bányafelügyeleti eljárás.”
 
A Baranya Megyei Kormányhivatal 2022. május 25-én megindította az eljárást a „Magyar Urán
Resources Kft. által tervezett uránbányászati tevékenység előzetes vizsgálati eljárása” tárgyában,
amelyet a Kormányhivatal többszöri hosszabbítást követően 2023. április 18-án további 270 nappal
meghosszabbított. A Kormányhivatal oldalán nyilvánosan elérhető dokumentumokból nem derül ki,



hogy az eljárást megszüntette volna a Kormányhivatal.
 
Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• Államtitkár asszony korábbi válaszaiban miért nem tájékoztatott arról, hogy kérdéseim 
benyújtásának idejében folyamatban volt uránbányászati tevékenység előzetes vizsgálati 
eljárása?

• Pontosan milyen szándéka van a kormánynak a magyar „uránkészlettel”?
• Mi az álláspontja a kormánynak az uránbányászat esetleges újraindításával kapcsolatban?
• Támogatja a kormány az uránbányászat újraindítását?
• Jelenleg is folyamatban van a Magyar Urán Resources Kft. által tervezett uránbányászati 

tevékenység előzetes vizsgálati eljárása?
 
Válaszát előre is köszönöm.
 
Üdvözlettel,
Dr. Keresztes László Lóránt
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